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27 augusti 2015 

nr 7/2015 
 

 

 

Sammanträde tisdag 27 augusti 2015 klockan 17:30-20:10 
Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 

 
Ledamöter 

 
Ersättare 

  

Mia Päärni (S), ordförande 

Benjamin Dousa (M), vice ordf.  

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S) 

Staffan Svärd (S) 

Ahmet Music (MP) 

Sten Collander (M) 

Tatjana Kovacic (M)  

Kerstin Thufvesson (M) §§ 14-35 

Burhan Yildiz (FP) jäv § 25 

 

Soma Amin (S) 

Hugh Sindi (S) 

Anki Erdmann (V) §§ 14-35 

Kahin Ahmed (M) §§ 14-35 

Amela de la Cruz (FP) §§ 14-24, 26-35 

 

 

  

Tjänstgörande ersättare 
Galina Monsalves-Leal (S) för Demba Bah (MP), Estanislao Mboro (S) för Leo Ahmed 

(V) Basit Choudhury (M) för Sten Collander (M), Jean-Robert Nino (M) för Mats 

Rydelius (M) och Amela de la Cruz (FP) för Kerstin Thufvesson (M) §§ 1-14, Amela de 

la Cruz (FP) för Burhan Yildiz (FP) § 25 (jäv).  

 

 Tjänstgörande ersättare 
 

    

Tjänstemän   Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-13:  tf stadsdelsdirektör Verner Stadthagen, tf VO-chef 

Cecilia Correa §§ 3-10, VO-chef Susanne Tengberg § 11, VO-chef Ulrika Axelsson §§ 

9 och 13 och nämndsekreterare Tove Nilsson. 

Öppet sammanträde §§ 18-39: t f Stadsdelsdirektör Verner Stadthagen,  

avdelningschef Gunnar Hörnfeldt, VO-chef Ulrika Axelsson, VO-chef Gunilla 

Davidsson, VO-chef Susanne Tengberg, tf VO-chef Cecilia Correa, enhetschef Kristina 

Grape,  demokratisamordnare Love Hägerstrand, assisterande nämndsekreterare Monica 

Holst och nämndsekreterare Tove Nilsson.  

(Kommentar: VO står för verksamhetsområde) 

 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 
Öppet sammanträde §§ 18-39: Riitta Eddib, Kommunal, Olof Lindgren,Vision samt 

David Hellberg, Saco.  

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  
Ordföranden Mia Päärni (S) och ledamoten Tatjana Kovacic (M) 

 

  

Dag för justering     
2015-09-03 kl. 13:00   

Sekreterare 
 

 Sekreterare 

   

Ordförande  Ledamot  Vice ordförande 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 27 augusti 2015 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00 

 

Plats: 

      Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

 

 

§§ 3, 6, 9, 10, 11, 12, 19, 20, 21, 22,  

 

Justerat den 27 augusti 2015  

 

 

 

Ordföranden Mia Päärni (S)        
 
 
 
 
Vice ordförande Benjamin Dousa (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) och ledamoten Tatjana Kovacic (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. Protokollet justeras den 3 september 2015 kl. 13:00.  

 

Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordförande Benjamin Dousa (M) fick i 

uppdrag att justera samtliga beslut som justeras omedelbart den 27 augusti 2015.  
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§ 1a 

Ändring av föredragningslistan 

Beslut 
Föredragningslistan ändras på följande sätt:  

 

 Ärende 9, Svar på skrivelse i enskilt ärende, som enligt 

föredragningslistan skulle utgå, tas upp till behandling och 

handläggs först på sammanträdet.  

 

I anslutning till handläggningen av ärende 9 informerade 

förvaltningen om mottagningsenhetens och receptionens rutiner för 

hur frågor från bostadssökande som kommer till förvaltningens 

reception ska hanteras. 
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§ 2  

Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

16 juni 2015 justerades den 25 juni 2015. 
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§ 3  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 10 § föräldrabalken (FB) 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

Blad 7 

 

 

  

§ 4  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 5  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 6  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § föräldrabalken (FB) 
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§ 7  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 
1 föräldrabalken (FB) 
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§ 8 

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 
1 föräldrabalken (FB) 
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§ 9 

 
Svar på skrivelse i enskilt ärende  
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§ 10  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 11 

Tillsynsärende, i fråga om ansökan om utdömande av vite 
enligt 6 § första stycket lag om viten (1985:206)  
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§ 12 

Upphandling av ”Leverans av matlådor till vård- och 
omsorgsboenden och brukare inom den öppna 
hemtjänsten i Rinkeby-Kista” 

Beslut 
1. Föreliggande förfrågningsunderlag med bifogade bilagor 

godkänns. 

2. Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att genomföra 

upphandlingen. 

3. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut och 

andra för upphandlingen nödvändiga beslut samt teckna avtal med 

antagen anbudsgivare. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Uppdraget omfattar att för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltnings 

räkning tillaga och distribuera portionsförpackad, färdiglagad kyld 

mat till brukare inom den öppna hemtjänsten, Kista servicehus, 

dagverksamheten i Kista servicehus och Rinkeby vård- och 

omsorgsboende. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 2.2.2.-090-2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 13 

Information om missförhållande enligt lex Sarah från 
annan nämnd, Kriscentrum för kvinnor och barn, 
Socialförvaltningen, Stockholms stad 
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§ 14 

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Information från förvaltningen och nämnden: 

Ordföranden Mia Päärni (S) påminde om att nämnden är inbjuden till 

lansering av den föräldraguide som förvaltningen har tagit fram. 

Föräldraguiden är ett led i arbetet med att bidra till en god uppväxt för 

barn och unga i Rinkeby-Kista och i guiden redovisas de insatser 

förvaltningen kan erbjuda föräldrar till barn från spädbarnsåldern till 

tonåren. Lanseringen äger rum vid fyra tillfällen den 29 och 30 

september på Kista Science Tower. Anmälan görs till 

nämndsekreteraren senast den 21 september.  

 

Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för lokal, miljö och IT informerade 

att förvaltningen arrangerar temaveckor om kemikalier på Kista 

bibliotek den 14-27 september. Evenemangen under 

kemikalieveckorna är öppna för allmänheten och gratis. Förvaltningen 

återkommer med mer information om kemikalieveckorna på 

sammanträdet den 24 september.  

 

Nämnden framförde önskemål om att få mer information om 

förvaltningens miljöarbete. Förvaltningen återkommer till nämnden 

med information om detta.  

 

Nämnden efterfrågade också information om hur säkerhetsläget varit i 

stadsdelsområdet under sommaren, om det har varit några oroligheter. 

Förvaltningen återkommer även i denna fråga.  

 

Ledamoten Burhan Yildiz informerade att den traditionsenliga 

Husbyfestivalen äger rum den sista helgen i augusti, alla är välkomna. 

Han informerade också om Tensta marknad, som äger rum helgen 5-6 

oktober, också den öppen för allmänheten.  

 

Frågor från nämnden: 

Tjänstgörande ersättaren Basit Choudhury (M) frågade om 

förvaltningen kan hjälpa till med att uppmärksamma trafikkontoret på 

skador på körbanan på några av Husbys gator.   

 

Svar: Gunnar Hörnfeldt svarade att förvaltningen ska undersöka 

saken ta upp frågan med trafikkontoret.  
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§ 15 

Uppföljningsrapport till nämnden i augusti 2015  

Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport 

 

Ärendet 
Sammantaget beräknas ett överskott om 1,5 mnkr före 

resultatöverföringar och ett överskott om 2,0 mnkr efter 

resultatöverföringar.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.2.1.-428-2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 16  

Befogenhet att beordra utbetalning av pengar 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden ger Patrik Derk befogenhet att beordra 

utbetalning av pengar från och med den 1 september 2015 i 

enlighet med ärendet.  

2. Stadsdelsnämnden ger serviceförvaltningens förvaltningschef 

Christer Edfeldt befogenhet att beordra utbetalning av pengar för 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning samt utse ett lämpligt antal 

namngivna ställföreträdare. 

 

Ärendet 
Detta ärende ersätter tidigare ärende med diarienummer 100-262-2009 

som behandlades av Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd den 14:e maj 

2009. Av Stockholms stads regler för ekonomisk förvaltning 3 kap 5 § 

framgår att ”Varje nämnd ska utse person med befogenhet att på 

nämndens vägnar beordra utbetalning av pengar. Nämnden ska ge 

denna befogenhet till förvaltningschefen samt till förvaltningschefen 

för serviceförvaltningen. Till firmatecknare och fullmaktsgivare för 

Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning föreslås Patrik Derk från och 

med 1 september 2015. Förvaltningschefen utser i sin tur namngivna 

ställföreträdare och upprättar en förteckning över dessa. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.1.-291-2015. 

  

Förslag till beslut 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 17 

Ansökan från Norra Järva Stadsdelsråd om bidrag till 
lokalhyra m.m. 

 

Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beviljar Norra Järva stadsdelsråd 

22 725 kr i bidrag för att täcka kostnader för lokalhyra m.m. i enlighet 

med vad som redovisas i ärendet.  

 

Ärendet 
Norra Järva Stadsdelsråd ansöker om bidrag om 30 000 kronor till 

lokalhyra m.m. för mötesverksamhet. Förvaltningen föreslår att 

nämnden beviljar ett bidrag om sammanlagt 22 725 kronor för möten 

under hösten år 2015. Från och med år 2016 planerar 

stadsdelsnämnden att genomföra medborgardialoger som vänder sig 

till alla invånare och sker i form av stormöten. Utöver 

medborgardialogerna planeras ytterligare möten för invånarna, vars 

syfte är att ge möjlighet att lämna förslag på frågor som kan behandlas 

på medborgardialogerna. När dessa möten införs från och med år 

2016 anser inte förvaltningen att nämnden därutöver ska täcka 

lokalkostnader för regelbundna möten som anordnas av föreningar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 augusti 2015.  

Dnr 5.4.-347-2015. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 
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1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Skattepengar som inte går till extremvänstern 

Medborgardialog, politik, yttrandefrihet och kampanjarbete är kärnan 

i en fungerande. Vi är glada över att människor i vårt närområde är 

politiskt intresserade och engagerade. Om politiskt intresse och 

engagemang som huvudregel alltid är bra, gäller inte detsamma när 

det kommer till offentlig finansiering. Redan idag får exempelvis de 

politiska partierna, ABF, etniska/politiska/religiösa ungdomsförbund, 

Studiefrämjandet, tidningar och folkhögskolan stöd för att bidra till 

demokratisk medvetenhet. 

 

Det är alltid extra känsligt när offentliga pengar och en särställning 

ges till en icke-offentlig kommitté, ett råd eller sammanslutning 

människor som gör anspråk på att företräda invånarna i ett helt 

geografiskt område. 48 366 människor bor i Rinkeby-Kista och 

samtidigt har Norra Järva Stadsdelsråd ‘’ett mindre antal enskilda 

medlemmar och ett dussintal medlemsföreningar’’. De representerar 

därför långt ifrån alla invånare i området. Inte ens om man bara räknar 

med Husbys 11 944 kommer man särskilt långt med det låga 

medlemsantalet. 

 

Föreningen representerar alltså inte den stora massan men föreslås 

ändå av förvaltningen att ges privilegiet att göra just det, vilket är 

varken demokratiskt eller att ta ansvar över stadens gemensamma 

resurser. 

 

Vidare är det oerhört viktigt att en förening som ges status av att vara 

objektiv och näst intill likställd med det offentliga inte är alltför 

präglad. Föreningens stadga stipulerar att den är partipolitiskt 

obunden men märk väl att den varken är politiskt eller ideologiskt 

obunden. Tittar man exempelvis i deras facebookflöde det senaste året 

har följande kampanjer bedrivits: 

 

-          Nej till förbifarten 

 

-          Nej till ordning i SLs ekonomi 

 

-          Kritiska inlägg mot friskolor 

 

-          Hyllande artiklar skrivna av S-politiker 

 

-          Uppror mot bankerna 
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-          Spridning av flertalet evenemang anordnade av Rättvisepartiet 

Socialisterna 

 

-          Spridning av politiska videokampanjer av Rättvisepartiet 

Socialisterna 

 

På flera av Norra Järvas stadsdelsråd har även tidningen Offensiv 

delats ut, vilket är Rättvisepartiet Socialisternas tidning. Det är således 

fullt rimligt att ifrågasätta nätverkets egentliga frikoppling från det 

radikala partiet. Skattebetalarnas pengar ska bland annat gå till 

lokalhyra och information. Vi finner det fullständigt oacceptabelt och 

direkt motverkande av stadsdelens demokratiska konstruktion om 

gemensamma resurser går till ett nätverk som bedrivs på den 

vänsterextrema kanten och skulle agerat på exakt samma sätt om det 

gällde ett tydligt präglat liberalt, konservativt eller socialdemokratiskt 

råd. 
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§ 18 

Underhåll av bänkar och förråd vid Husbygårds bouelbana 

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
I ett medborgarförslag till stadsdelsnämnden från den 26 mars 2015  

framhåller boulespelare på Husby Gårds boulebana att boulebanorna 

behöver underhållas. Under sommaren 2015 har feriearbetande 

ungdomar utfört visst underhåll av boulebanorna. Förvaltningen har 

gett upphandlad entreprenör i uppdrag att genomföra ytterligare 

nödvändigt underhåll, i samråd med boulespelarnas kontaktperson.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.2.4.-198-2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 19 

Upprätthållande av ordning och trygghet i stadens 
offentliga rum 
Remiss från kommunstyrelsen av motion 2015:9 (KS dnr 106-

407/2015) av Anna König Jerlemyr m.fl (M). 

 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion av Anna König Jerlemyr 

m.fl (M). Mot bakgrund av en tilltagande problematik med illegala 

bosättningar yrkar motionärerna på att kommunstyrelsen bör ges i 

uppdrag att hemställa hos regeringen om en översyn av gällande 

lagstiftning för att möjliggöra för kommunerna att själva tillse att de 

lokala ordningsföreskrifterna efterlevs. Som konkret exempel anges 

anställning av ordningsvakter med uppgift att verkställa avhysningar 

och arbeta förebyggande mot illegala bosättningar. Förvaltningen 

bedömer att det är oklart om förslagen skulle påverka ordningen i det 

offentliga rummet och att konsekvenser i form av ökade kommunala 

kostnader och försämrad rättssäkerhet kan uppstå. Regeringen har 

tillsatt en utredning med uppdraget att se över och förbättra 

hanteringen av olovliga bosättningar på allmän och privat mark. 

Stadsdelsförvaltningen rekommenderar att invänta resultatet av 

utredningen.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.5.1.-251-2015. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Burhan Yildiz (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

Blad 25 

 

 

  

 

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Nedanstående text utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

 

Alla ska stå lika inför lagen 

Frågan om fattiga EU-medborgare har de senaste åren varit väl 

debatterad. Under Moderaterna och Alliansens styre i Stockholms stad 

inrättades stora delar av dagens arbete och insatser, vilket i många fall 

sträcker sig längre än vad socialtjänstlagen säger. Samtidigt är det 

viktigt att inga grupper i samhället ställs olika för lagen, oavsett 

bakgrund eller härkomst. Svensk lag och ordningsföreskrifter ska 

gälla lika för alla. 

 

Moderaterna har, och kommer fortsätta, aktivt arbetat för ett ökat 

agerande och samverkan mellan polis, kommun och andra berörda 

aktörer för att upprätthålla den lagstiftning som finns. Svensk lag är 

lika för alla. Polisen måste ta sitt ansvar samtidigt som det måste 

finnas ett tydligt politiskt mandat, både lokal och nationell nivå, att 

agera både för att förebygga olagliga bosättningar, nedskräpning och 

säkerställa att ingen människa utnyttjas eller utsätts för brott. Frågan 

är också större än en enstaka kommun, Stockholms stad kan inte 

ensam lösa de utmaningar vi ser. därför har vi välkomnat den 

nationella samordnarens arbete.  

 

Men att avvakta vidare utredning och diskussion i frågan är bara att 

skjuta de utmaningar vi ser framför oss på obestämd tid. Det behövs 

inte fler fina ord från vänsterstyret på såväl nationell som lokal nivå 

om ansvar och utredningar. Det behövs konkreta ageranden idag, och 

inte minst en politik som tar ansvar för de lokala utmaningar vi ser. 

Att hänvisa till de nationella slutsatserna är att ytterligare bromsa 

Stockholms arbete i frågan, ett arbete som tidigare legat i framkant 

och där mycket ligger till grund för många andra kommuners arbete. 

Stockholm ska som huvudstad alltid sträva efter att ligga i framkant, 

även nationellt sett. Vilket i sin tur kräver modiga politiker som tar 

ansvar.  

 

Reservation 2 
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Ledamoten Burhan Yildiz (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

Att som svar på remissen anföra följande. 

 

På flera platser har irreguljära boplatser bildats, både av EU-migranter 

och av personer med hemvist i Stockholm. Människor ska inte behöva 

bo under sådana förhållanden som råder på dessa boplatser. De utgör 

inte människovärdiga bostäder, och om de blir långvariga tenderar den 

sanitära situationen på platsen att bli ohållbar. Boplatserna är också 

uppförda på mark avsedd för andra ändamål, och innebär i vissa fall 

ett konkret hinder mot att marken kan användas för dessa ändamål. I 

vissa kommuner har svårigheter att avhysa boplatser från privat mark 

skapat stora olägenheter för markägare. 

 

För att förhindra att den humanitära situationen blir ohållbar måste 

Stockholms stad avhysa människor från dessa boplatser. 

Avhysningarna ska ske på ett rättssäkert sätt, med respekt för den 

enskildes värdighet, integritet och egendom. 

 

Avhysningar bör även framgent utföras av polisen och inte av privata 

eller kommunala ordningsvakter. Den typ av ingrepp i den enskildes 

boende och privata sfär som en avhysning innebär bör polisen ansvara 

för. 

 

Vi välkomnar ytterligare förslag från den nationella samordnaren om 

hur avhysningar kan ske snabbare med bevarad rättssäkerhet. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m. fl. (S), Ledamoten Ahmet Music (MP) 

och Estanislao Mboro (S), tjänstgörande ersättare för Leo Ahmet (V), 

anmälde ett gemensamt särskilt uttalande.  

 

Diskriminering och fattigdom tvingar människor till livsval som 

driver dem från barn, familj och hem för att söka försörjning i andra 

länder. Vi delar motionärernas beskrivning av att situationen är 

komplex och kräver långsiktiga lösningar då situationen sätter stor 

press på alla berörda. Men den största utmaningen, och vårt fokus, 

ligger i att förbättra individernas livssituation. Tillfälliga boplatser har 

under åren uppstått där bostadslösa på sitt sätt velat lösa 

boendefrågan. Tiggande EU-medborgare har synliggjort problemet 

med extrem fattigdom bland annat i Kista.  

 

Människor som inrättat tillfälliga boplatser på Stockholms gator, i 

parker och i skogsområden lever i en humanitärt och medmänskligt 

helt oacceptabel miljö. Staden har idag ett regelverk för hur staden ska 
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hantera bosättningar som uppkommer. Det är polisens uppgift att 

upprätthålla lag och ordning och när särskilda insatser behöver göras 

sker de i samråd mellan polis, kronofogdemyndigheten, 

socialförvaltningen och andra berörda förvaltningar. Att anlita 

ordningsvakter för att utföra polisiära sysslor är inte en hållbar lösning 

eftersom det vare sig är en del av deras profession eller mandat att 

kunna lösa de situationer som kan komma att uppstå. 

 

Stockholms stads program för fattiga EU-medborgare är under 

framtagande. I början av 2016 skall den nationelle samordnaren 

presentera riktlinjer för hur arbetet med utsatta EU-medborgare ska 

bedrivas på kommunnivå. Vi anser att breda lösningar i samförstånd 

är den enda framkomliga vägen för att hjälpa de utsatta människor 

som vistas i vår stad. 
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§ 20  

Tiggeriförbud och upphörande av understödjande av 
tiggeri 
Remiss från kommunstyrelsen av motion 2015:12 (KS-dnr 106-

524/2015) av Maria Danielsson m.fl (SD). 

 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Maria Danielsson m.fl. (SD) har väckt en motion, i vilken de 

uppmanar fullmäktige att besluta om att det i stadens allmänna 

ordningsföreskrifter 14 § ska intas ett allmänt förbud mot tiggeri. 

Motionärerna yrkar också på att staden inte ska bevilja medel, 

livsmedel, bohag och på annat sätt understödja förekommande tiggeri 

hos hitresta EU-medborgare. Stadsdelsförvaltningen utgår ifrån att 

stadsledningskontorets juridiska avdelning kommer att redogöra för 

huruvida det är möjligt att införa ett tiggeriförbud i stadens 

ordningsföreskrifter. 

Förvaltningen får påminna om kommunens yttersta ansvar och 

skyldigheten att undanröja tillfällig nöd om behoven inte kan 

tillgodoses på annat sätt. Detta skulle kunna innebära att den enskilde, 

efter ansökan och prövning, beviljas enstaka bidrag till matpengar, 

logi samt en biljett hem. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.5.1.-247-2015. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Burhan Yildiz (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Nedanstående text utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Förbud löser inte fattigdom 

Stockholms stad har precis som många andra kommuner runt om i 

Sverige mött en allt mer växande utmaning med fattiga EU-

medborgare som söker sig hit för att under en tid få ihop pengar, ofta 

genom att tigga. Frågan är komplex ur flera dimensioner och 

lösningen är inte svart eller vit, så som Sverigedemokraterna försöker 

att framställa den och som deras motion vittnar om. Att förbjuda 

tiggeriet skulle inte lösa de utmaningar staden möter idag.   

 

De lokala ordningsföreskrifterna i kombination med Sveriges rikes lag 

möter idag de allra flesta utmaningar som finns, men samtidigt ser vi 

en utmaning i att gällande regelverk inte följs. Utgångspunkten är att 

Svensk lag gäller lika för alla. Moderaterna vill se ett ökat agerande 

och samverkan mellan polis, kommun och andra berörda aktörer för 

att upprätthålla den lagstiftning som finns samtidigt som vi vill ge 

kommunerna rätt verktyg att själva kunna upprätthålla stadens 

ordningsföreskrifter. Polisen måste ta sitt ansvar samtidigt som det 

måste finnas ett tydligt politiskt mandat, både lokal och nationell nivå, 

att agera både för att förebygga olagliga bosättningar, nedskräpning 

och säkerställa att ingen människa utnyttjas eller utsätts för brott.  

 

Moderaterna har arbetat aktivt för att finna en lösning på de 

utmaningar som vi ser, både ur ett kortsiktigt perspektiv med konkreta 

insatser här i Stockholms stad men framförallt ur ett långsiktigt 

perspektiv för förändring i EU-medborgarnas hemländer. Moderaterna 

välkomnar att såväl vänsterstyret i Stockholms stad som den S och 

MP ledda regeringen allt mer arbetar efter moderaternas linje i frågan. 

Men det krävs fortfarande mer för att vi ska se en lösning. Sveriges 

kommuner måste ges stöd och hjälp i att hantera den allt mer växande 

utmaning vi ser idag. En storstad som Stockholm har helt andra 

förutsättningar och möjligheter att själva agera än mindre kommuner i 

landet samtidigt som det är viktigt att alla Sveriges kommuner agerar 

lika, vilket inte är fallet idag.  
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Reservation 2 
Ledamoten Burhan Yildiz (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att avslå motionen. 

 

Att därutöver anföra följande. 

 

Stockholms stads offentliga utrymmen tillhör alla. De inskränkningar 

som lagar och lokala ordningsregler medför för hur dessa utrymmen 

kan användas påverkar också oss alla. Detta gäller även förslaget om 

ett eventuellt tiggeriförbud. 

 

Den diskriminering och utsatthet som södra Europas romer och andra 

marginaliserade grupper lever under har de senaste åren blivit 

plågsamt uppenbar för stockholmarna. Vi har full förståelse för att 

många stockholmare upplever obehag vid att möta fattigdomen på 

nära håll. 

 

Men att förbjuda människor, såväl personer med sin hemvist i 

Stockholm som annorstädes, att be om pengar är dock en åtgärd som 

inte står i proportion mot det behov den är tänkt att tjäna.  

 

Risken är att vi ger oss ut på ett sluttande plan där alla beteenden och 

verksamheter som i vissas ögon framstår som obehagliga eller 

anstötliga ska förbjudas. I förlängningen är detta oförenligt med ett 

fritt samhälle. 

 

Motionärerna yrkar också på att Stockholms stad inte ska ”bevilja 

medel, livsmedel, bohag eller på annat sätt understödja förekommande 

tiggeri hos hitresta EU-medborgare”. 

 

Stockholms stad ska fortsätta ta det yttersta ansvar som åligger staden 

enligt socialtjänstlagen. Ett kategoriskt förbud mot att bevilja alla 

former av hjälpinsatser till utsatta personer, på det sätt motionärerna 

verkar föreslå, innebär sannolikt ett lagbrott. 

 

Stockholms stad har under den senaste mandatperioden tagit ett 

socialt ansvar som har gått utöver vad staden är ålagd att göra enligt 

socialtjänstlagen. Vi ska fortsätta ta det ansvaret, men samtidigt vara 

klara över att Stockholms stad inte kan tillhandahålla någon slutlig 

lösning på de utsatta EU-medborgarnas situation. En sådan lösning 

kan endast skapas i hemländerna. 
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Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m. fl. (S), Ledamoten Ahmet Music (MP) 

och Estanislao Mboro (S), tjänstgörande ersättare för Leo Ahmet (V), 

anmälde ett gemensamt särskilt uttalande.  

 

Vi anser inte att någon människa ska behöva tigga för sin överlevnad. 

Att kriminalisera utsatta människors försök att försörja sina familjer 

kommer inte ta någon ur fattigdom. Att anta lokala 

ordningsföreskrifter för att förbjuda tiggeri medför inte bara 

långtgående inskränkningar av den enskildes frihet utan strider även 

mot intentionerna i Sveriges folkrättsliga åtaganden. 

 

Sverige har ratificerat FN:s konvention om ekonomiska, sociala och 

kulturella (ESK) rättigheter och har därmed en skyldighet att 

respektera, skydda och främja de rättigheter som återfinns i 

konventionen. Enligt Maastrichtriktlinjerna som klarlägger 

fastställandet av brott mot ESK-rättigheterna strider det mot 

konventionen att kriminalisera utsatthet. Ett exempel som ges i 

riktlinjerna är att kriminaliserande av hemlöshet innebär en 

överträdelse av konventionen. 

 

Tiggande personers närvaro i det offentliga rummet har tydliggjort att 

de sociala villkoren är olika i vår värld. Det lämnar oss inte oberörda. 

I Kista har angrepp på tiggare och tiggares tillhörigheter begåtts vilket 

är helt oacceptabelt. Samtidigt som många slutit upp i att försöka ge 

tiggare en dräglig vistelsetid vilket visar att många ändock engagerar 

sig i utsatta människors situation. 

 

Sverige och Stockholm har ett ansvar för de utsatta EU-medborgare 

som vistas i vår stad och befinner sig i nöd. Att anta lokala 

ordningsföreskrifter för att förbjuda tiggeri löser inte några problem 

för den här gruppen utan gör istället utsatta människor än mer utsatta.  
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§ 21  

Ett breddat utbud av feriejobb 
Remiss från kommunstyrelsen av motion 2015:14 (KS dnr 106-

535/2015) av Jan Jönsson (FP) 

 
Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
I en i kommunfullmäktige väckt motion föreslår Jan Jönsson (FP) att 

staden möjliggör för företag att ta emot feriejobbande ungdomar med 

kommunalt stöd och att stadsdelsförvaltningar möjliggör för fler 

ungdomar att feriearbeta utanför det egna stadsdelsområdet. 

Förvaltningen anser att feriearbete är en viktig förebyggande insats som 

ger ungdomar erfarenheter och referenser. Förvaltningen ställer sig 

positiv till samverkan med företag i syfte att öka utbudet av feriejobb. 

Förvaltningen anser också att samverkan med andra 

stadsdelsförvaltningar kan utvecklas och ser gärna att en översyn görs av 

fördelningen av de platser som tillhandahålls av stadens facknämnder.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.5.1.-339-2015. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Burhan Yildiz (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Ledamoten Burhan Yildiz (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
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2. Att därutöver anföra följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, 

egna pengar, värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför 

framtida arbetssökande. 

 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just 

jobb, inte fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut 

kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna ökat i att hitta 

relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som beviljas 

jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. 

Det finns dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom 

det för med sig kostnader för handledning och introduktion som inte 

står i proportion till behoven. För att underlätta för dessa företag bör 

staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med kommunalt 

stöd. 

 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. 

Som motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av 

att få jobb i andra stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan 

stadsdelsnämnderna skulle också kunna möjliggöra ett bredare utbud 

av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda behov eller 

särskilda färdigheter. 

 

Särskilt uttalande 1 
Ordföranden Mia Päärni m. fl. (S), Ledamoten Ahmet Music (MP) 

och Estanislao Mboro (S), tjänstgörande ersättare för Leo Ahmet (V), 

anmälde ett gemensamt särskilt uttalande.  

 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den rödgrönrosa majoriteten 

i Stockholm. I år fick 10 000 unga Stockholmare chansen att 

sommarjobba, det är mer än någonsin tidigare. Åtgärder för att ge 

ungdomar chansen att komma in till arbetsmarknaden är en av de 

viktigaste investeringarna vi kan göra för framtiden. Sommarjobb är 

en viktig insats. En inkörsport som underlättar för många ungdomar 

att få en första arbetslivserfarenhet och få en väg in på 

arbetsmarknaden. Störst svårigheter har ungdomar som inte har ett 

eget kontaktnät och kan använda sig av det för att komma in på 

arbetsmarknaden. 

 

Vi är positiva till att öka ambitionerna för utbudet av sommarjobb, att 

samverkan med andra stadsdelsförvaltningar utvecklas ytterligare och 
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att samarbete med andra offentliga aktörer och privat näringsliv 

förstärks. För att ambitionsnivån ska uppnås fullt ut, ser vi gärna att 

andra kompletterande lösningar övervägs. Till exempel önskar vi se 

möjligheter för ungdomarna som vill prova på att engagera sig i 

företagande möjlighet att driva en företagsliknande verksamhet (ett 

mikroföretag) under ca 4 veckor istället för ett reguljärt sommarjobb. I 

bästa fall kombineras det med utbildningsinsatser och 

mentorskap/coachning. Vi vet att små- och medelstora företag är 

viktiga för Sveriges tillväxt, detta är både ett sätt att få fram flera 

meningsfulla sommarjobb och att ge unga människor möjligheten att 

pröva på att driva eget, något som förhoppningsvis också leder till att 

fler gör det i vuxen ålder. 

 

Särskilt uttalande 2 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Feriejobben är en oerhört omtyckt och viktig arbetsmarknadsåtgärd i 

Rinkeby-Kista. Genom feriejobbsplatser får stadsdelens unga en första 

fot på arbetsmarknaden och förhoppningsvis även kollegor, referenser 

och perspektiv för livet. Vi delar motionärens beskrivning och hoppas 

staden i framtiden kan ändra sina riktlinjer så att utbudet breddas. 

Exempelvis alliansledda Solna kommun har ett sådant system som vi 

förhoppningsvis kan dra lärdomar från. 
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§ 22 
 
Remiss av Översyn av lagen om 
bostadsanpassningsbidrag m.m. (Rapport 2014:38) 

 
Remiss från kommunstyrelsen (KS-dnr 110-964-2015).  

 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Lagen (1992:1574) om bostadsanpassningsbidrag m.m. trädde i kraft 

den 1 januari 1993. Regeringen har gett Boverket i uppdrag att 

analysera och bedöma om lagen om bostadsanpassningsbidrag 

behöver ändras. Syftet med lagen är att genom bidrag till anpassning 

av bostäder ge personer med funktionsnedsättning möjlighet till ett 

självständigt liv i eget boende. Boverket lämnar i rapporten förslag 

som innebär att förutsättningarna för erhållande av 

bostadsanpassningsbidrag delvis förändras, men framförallt att de görs 

tydligare. Förvaltningen välkomnar de föreslagna förändringarna som 

sammantaget bedöms underlätta för såväl den enskilde som för 

handläggare inom kommunen och fastighetsägare. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.5.1.-330-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 23  

Alkoholservering gällande restaurangen Ärvinge Matsalar 
      Remiss från Socialförvaltningens Tillståndsenhet  

 
Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från Compass 

Group AB om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och 

andra jästa alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.  

 

Ärendet 
Ägaren till restaurang Ärvinge Matsalar ansöker om tillstånd för 

alkoholservering till slutna sällskap i restaurangen, måndag till söndag 

klockan 11:00-01:00 och till slutna sällskap i uteserveringen, måndag 

till söndag, klockan 11:00-22:00. Restaurangen ligger i Ärvinges 

företagsområde i södra Kista. Restaurangens läge har inte, enligt 

närpolisen, bidragit till oordning av olika slag. Förvaltningen föreslår 

att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om 

serveringstillstånd. Under förutsättning att lagstadgade 

ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering/försäljning av 

alkohol, tobak och spel följs bör inga olägenheter uppstå. 

Förvaltningen föreslår även att ägare och personal genomgår en 

utbildning i ansvarsfull alkoholservering.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015.  

Dnr 1.5.2.-403-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 24 

Information till stadsdelsnämnden om 2014 års 
kartläggning av antalet hemlösa i Stockholms stad 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
På uppdrag av socialnämnden genomförs sedan år 2004 strukturerade 

kartläggningar som beskriver hemlöshetssituationen i Stockholms stad 

under ett dygn. Kartläggningen år 2014 genomfördes i samverkan 

mellan socialförvaltningen och Enkätfabriken AB, och redovisas i 

rapporten ”Hemlösa i Stockholms stad 25 september 2014”. Av 

rapporten framgår att det totala antalet hemlösa i staden var 2 651 

personer den 25 september 2014. Det är en minskning med 215 

personer jämfört med vid 2012 års kartläggning. För några 

stadsdelsförvaltningar rapporterades dock en ökning av antalet 

hemlösa, och störst var ökningen i Rinkeby-Kista stadsdelsområde. 

Enligt rapporten tenderar andelen hemlösa kvinnor att öka i staden, 

och hemlösa kvinnor anges vara en särskilt utsatt grupp. Flest antal 

hemlösa kvinnor har rapporterats för Rinkeby-Kista, som också står 

för den största procentuella andelen av det totala antalet hemlösa 

kvinnor i staden. I tjänsteutlåtandet kommenterar 

stadsdelsförvaltningen några av uppgifterna och belyser ytterligare 

aspekter. 

Dnr: 1.2.5.-241-2015 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande.   

 

Det är alltid viktigt att följa utvecklingen inom de områden som den 

kommunala verksamheten ansvarar för; ordentliga faktaunderlag, 

uppföljningar och utvärderingar är avgörande för bra beslut om 

exempelvis fortsatta insatser eller eventuella förändringar.  

Vi uppskattar inte minst därför att få ta del av den kartläggning av 

antalet hemlösa i Stockholms stad som kommunen, i samarbete med 

bland annat frivilligorganisationer, gjort; det är mycket angelägen 

läsning.  

 

Ur kartläggningen vill vi lyfta fram några saker:  

 

För det första att antalet personer som befinner sig i hemlöshet, 

oavsett orsak, är alldeles för stort: ingen borde behöva drabbas av det.  
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För det andra att frågan om hemlöshet är komplex: orsakerna till 

hemlöshet varierar bland och för de som tyvärr, under kortare eller 

längre tid, befinner sig i en sådan situation. Vikten av att, bland annat 

genom konstruktiv samverkan mellan olika aktörer, sträva efter att 

förebygga dessa orsaker kan inte understrykas nog mycket.  

 

Som framkommer i kartläggningen handlar några av dessa orsaker om 

exempelvis psykisk ohälsa och/eller drogproblematik (som båda, i sig, 

kan ha många olika orsaker). Andra orsaker till hemlöshet kan vara 

för små ekonomiska resurser hos individerna och ytterligare andra om 

att det ”bara” saknas bostäder att bo i, så kallad strukturell hemlöshet 

(sid 22 och 27). En del av dessa saker går att påverka genom politiska 

beslut, andra är mer upp till individen själv och det stöd och 

uppmuntran hon förhoppningsvis får från personer i sin omgivning. 

Om det exempelvis, på politisk nivå, beslutas om åtgärder eller 

reformer som underlättar för människor att klara skolan på ett 

framgångsrikt sätt eller att få en första eller ny anställning eller att 

byggprocesser blir smidigare och snabbare så påverkar det troligtvis 

på ett positivt sätt hur många som, på kortare eller längre sikt, blir 

hemlösa eller på andra sätt mer eller mindre hamnar i utkanten av – 

eller i princip helt utanför – samhället. Med denna typ av beslut blir 

det alltså troligen färre människor som hamnar i svårigheter eller 

kanske, om det vill sig illa, också i hemlöshet och/eller annat 

utanförskap.  

 

Det motsatta gäller med all sannolikhet också: om beslut tas som gör 

att det blir svårare för människor att klara skolan och/eller att få en 

första eller ny anställning eller gör byggprocesser krångligare 

och/eller långsammare så kan det tänkas att detta påverkar 

hemlösheten i negativ riktning; fler människor riskerar då att hamna i 

olika typer av svårigheter och kanske bli hemlösa.  

 

Det tredje vi vill uppmärksamma från kartläggningen är situationen 

lokalt hos oss här i Rinkeby-Kista, med dels fler hemlösa totalt 

jämfört med både 2012 års kartläggning och övriga stadsdelar och 

dels att en jämförelsevis mycket stor andel av de hemlösa här, av 

någon anledning, är kvinnor – som dessutom kanske också lever i 

hemlöshet med yngre eller äldre barn.  

 

Kopplat till detta tar vi fasta på en sak som Socialförvaltningen lyfter 

fram i sitt tjänsteutlåtande (sid 2); det finns en risk att stödet som 

erbjuds personer ur målgruppen inte är individanpassat utan utgår från 

en schablonbild av en ”typisk” (manlig) behövande.  

Vi tycker det är viktigt att man i frågor om hemlöshet, liksom vid alla 

andra frågor, efterfrågar och utgår från individens unika 
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förutsättningar och behov snarare än att, som för en del personer 

kanske verkar naturligt, ta en genväg och utgå från att alla ur en grupp 

är ungefär likadana med samma behov. Vi vill poängtera att vi 

naturligtvis inte tror att personalen i socialtjänsten tar sådana 

genvägar, vi hyser snarare stor respekt för kompetensen hos de 

personer som jobbar inom socialtjänsten och förvaltningen och 

uppskattar det viktiga jobb de gör.  

 

Vi vill uppmärksamma det faktum att i kartläggningen framkommer 

att relativt få av de personer som befinner sig i hemlöshet i Rinkeby-

Kista har psykisk- och/eller drogproblematik (jämfört med situationen 

i de flesta andra stadsdelar: tabell 3a, sida 13). Deras hemlöshet 

grundar sig snarare mest i att de har en svag ekonomisk ställning, 

kanske för att de av någon anledning befinner sig utanför 

arbetsmarknaden. För dessa personer, liksom naturligtvis även för alla 

andra, är det viktigt att på bästa sätt underlätta, stötta och uppmuntra 

deras inträde till arbetsplatser som de känner att de passar på, kanske 

efter utbildning i någon form (se också punkt två ovan).    

 

Det fjärde vi vill lyfta fram från kartläggningen är vikten av att kunna 

se både såväl ”här och nu” som övergripande vad gäller både staden 

som helhet och över en längre tidsperiod.  

På lokal nivå, i Rinkeby-Kista finns det enligt kartläggningen 327 

personer som befann sig i hemlöshet år 2014, tyvärr en ökning med 

165 personer och en dryg fördubbling jämfört med år 2012. Å andra 

sidan visar också kartläggningen (tabell 1a, sida 8) att jämfört med år 

2004 finns det nu något färre hemlösa i området: under hela 

tidsperioden som redovisas i kartläggningen (2004-2014) minskade 

hemlösheten i området gradvis från 340 personer år 2004 ner till 162 

personer år 2012! Hemlösheten mer än halverades alltså under 

perioden för att sedan tyvärr, vid kartläggningstillfället i slutet av 

september förra hösten, åter vara uppe på de höga nivåerna som fanns 

2004.  

 

För staden som helhet har antalet personer som står utan bostad 

glädjande nog minskat med drygt 700 personer, ca 20 %, under den 

tidsperiod som redovisas i kartläggningen; en del siffror på lokal nivå 

har gått både upp och ner under perioden men för staden som helhet 

har inget år under perioden inneburit en ökning utan alla 

kartläggningstillfällen har inneburit en minskning av antalet personer 

utan boende med ca 100-150 personer (tabell 1a, sida 8). Det finns 

säkert flera orsaker till denna minskning: exempelvis varierande 

konjunkturer i omvärlden och Sverige, slump eller annat. Eventuellt 

kan också politiska beslut spelat in; det blir intressant att följa 

utvecklingen framöver när nu staden har en annan politisk majoritet 
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än under största delen av den period som kartläggningen redovisar en 

del positiva resultat från.  
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§ 25 

Redovisning av Järva rent och snyggt år 2014 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta stadsdelsnämnder driver 

gemensamt Järva rent och snyggt. Verksamheten innefattar 

föreningsstäd, bo-skola och miljöutbildning. I Rinkeby, Akalla, Husby 

och Kista har under år 2014 sammanlagt 109 föreningar deltagit i 

föreningsstäd till en kostnad av 1 033 500 kr och 50 studiecirklar (bo-

skola och miljöutbildning) genomförts till en kostnad av 200 000 kr.  

Dnr 1.2.1.-420-2015. 

 

Jäv 
Ledamoten Burhan Yildiz (FP) deltog inte i handläggningen av detta 

ärende på grund av jäv.  
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§ 25a 

Markanvisning för bostäder i Kista, Skalholt 1 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Planering pågår sedan år 2000 för att bygga ut företagsområdet i Kista 

och komplettera detta med bostäder. Avsikten är att skapa en mer 

levande stadsmiljö. Flera olika projekt har under senare år 

genomförts, påbörjats eller är under planering i Kista. 

Exploateringskontoret har nu upprättat ännu ett markanvisningsärende 

som berör Kista (dnr E2015-01554). Ärendet behandlas på 

exploateringsnämndens sammanträde den 20 augusti 2015. 

Markanvisningen handlar om bostäder inom fastigheten Skalholt 1 i 

Kista till Kista Qvadrat HB. Fastigheten ligger centralt i anslutning till 

Jan Stenbecks torg. Syftet är att omvandla och påbygga befintlig 

kontorsbyggnad till ca 750 bostäder samt kommersiella lokaler. 

Exploateringen kräver ny detaljplan och planförslaget kommer att 

remitteras till Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd för synpunkter.  

Dnr 1.6.-436-2015. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande.   

 

Förhoppningsvis är det för samtliga politiker och tjänstemän alldeles 

uppenbart att det råder en djup bostadsbrist i Sverige och 

Stockholmsområdet i synnerhet. Enligt Boverket skulle nuvarande 

byggtakt i riket behöva fördubblas, och utslaget på Stockholm tre till 

nästan fyradubblas. Mitt i Kista har rapporterat om skenande 

bostadspriser i framför allt vår egen stadsdel. Därför är det glädjande 

att det ska byggas ytterligare bostäder i vår stadsdel, och särskilt 

positivt ser vi på utvecklingen att stadsmiljön nu kommer blandas med 

både bostäder och kontorslokaler istället för den klassiska strikta 

uppdelningen i Kista. 

 

Vi står helt bakom ärendet och hoppas att handläggningstiderna och 

de byråkratiska processerna kan vara så korta som möjligt eftersom 

tusentals studenter och unga i området står utan bostad. Även om det 

inte alltid är köpstarka grupper som har råd att köpa nybyggnationer 

gynnas även dessa grupper av så kallade flyttkedjor. Vi hoppas att 

bygget kan komma igång så snart som möjligt. 
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§ 26 

Information till nämnden om ej verkställda beslut 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller 

insatser som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum 

för beslutet. Även de beslut som tidigare rapporterats som ej 

verkställda, men som därefter har verkställts, ska redovisas. 

Motsvarande redovisning överlämnas till stadens revisorer samt till 

äldrenämnden och socialnämnden, som rapporterar vidare till 

kommunfullmäktige. Andra kvartalet 2015 har förvaltningen 

rapporterat sammanlagt 18 ej verkställda beslut, varav fyra inom 

äldreomsorg, 13 inom socialtjänst – vuxna och ett beslut inom 

socialtjänst – barn och ungdom.  

Dnr 1.2.1.-406-2015. 
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§ 27 

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Beslut 
Skrivelse, PRIDE-flaggor i Rinkeby-Kista under Stockholmpride, 

Benjamin Dousa m.fl. (M)  

 
Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 28 

Konferenser och utbildningar 

Inga inbjudningar fanns att redovisa.  

 

Ordföranden Mia Päärni informerade om några utbildningstillfällen 

som förvaltningen kommer bjuda in till under hösten: 

 

 Den 16 september 2015, klockan 18:00-20:00, informerar 

förvaltningen om det stadsmiljöarbete som bedrivs av 

förvaltningen, tillsammans med av förvaltningen anlitad 

entreprenör.  

 Den 12 oktober 2015, klockan 16:30-20:00 arrangerar 

förvaltningen och DemokratiAkademin ett seminarium om 

demokratiarbete.  

 Den 26 november 2015 håller förvaltningen en 

heldagskonferens om kommande års budget.  
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§ 29 

Postlista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 16 juni 2015 till och med den  

13 augusti 2015.  
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§ 30 

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Pensionärsrådets protokoll från den 12 maj 2015. 
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§ 31 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 
Ärendet 
Funktionshinderrådets protokoll från den 4 juni 2015.  
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§ 32 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2015-06-26 Rekreationsresa för brukare 

med personal 23-24 juli 

2015 

Dnr: 1.2.1.-049-2015 

Beviljas Susanne Tengberg 

verksamhetsområdesche

f 

2015-06-26 Rekreationsresa för brukare 

med personal 8-14 augusti 

2015 

Dnr: 1.2.1.-049-2015 

Beviljas Susanne Tengberg 

verksamhetsområdesche

f 

2015-05-27 Skriftlig varning i enlighet 

med AB § 11 mom 1 

Dnr: 2.3.4.-385-2015 

 Olle Johnselius  

stadsdelsdirektör 

2015-08-27 Tillsynsärende i fråga om 

åtgärd enligt 20 § 2 stycket 

tobakslagen (1993:581) 

Dnr: 1.3.1.-392-2015 

 Kajsa Björnsson 

tillsynsansvarig 

2015-06-24 Vidaredelegation av 

beslutanderätt i 

upphandling 

”Bårtransporter av avlidna” 

Dnr: 2.2.2.-384-2015 

 Susanne Tengberg 

verksamhetsområdesche

f 
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§ 33 

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 
Inga inkomna skrivelser eller rapporter fanns att anmäla.  
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§ 34 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
1. Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 15 juni 

2015, § 18. Ändring i reglementen för kommunstyrelsen, 

servicnämnden, socialnämnden, stadsdelsnämnderna och 

överförmyndarnämnden. Dokid: 17957 

 

2. Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 15 juni 

2015, § 19. Elhandel inom kommunkoncernen Stockholm stad. 

Dokid: 17560 

 

3. Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 15 juni 

2015, § 20. Ny maxtaxa inom förskolor och fritidshem. Dokid: 

17958 

 

4. Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 15 juni 

2015, § 28. Inriktningsbeslut om att ingå finansiell samordning i 

Stockholm (inrättande av samordningsförbund) (FINSAM). 

Dokid: 17959 

 

5. Sammanträdesprotokoll från Tillståndsutskottets sammanträde 28 

maj 2015.  

Dokid: 17924 
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§ 35 

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Sociala delegationens protokoll från den 17 juni, 1 juli, 7 juli, 29 juli, 

12 augusti, 24 augusti och 26 augusti 2015.  
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde 27 augusti 2015 

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 6, 9, 10, 11, 12, 19, 20, 

21, 22 

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade 

paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro 

§ 

Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Mia Päärni X   

Vice ordförande  M Benjamin 

Dousa 

X  

     

Ledamöter     

 S Elvir 

Kazinic 

X  

 S Kerstin 

Aggefors 

X  

 S Staffan 

Svärd 

X  

 MP Demba Bah  Galina 

Mosalves-Leal 

 MP Ahmet 

Music 

X  

 V Leo Ahmed  Estanislao 

Mboro 

 M Sten 

Collander 

 Basit 

Choudhury 

 M Tatjana 

Kovacic 

X  

 M Kerstin 

Thufvesson 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

Amela de la 

Cruz §§ 3, 6, 9, 

10, 11, 12 

 M Mats 

Rydelius 

 Jean-Robert 

Nino 

 FP Burhan 

Yildiz 

X  

     

Ersättare     

 S Galina 

Monsalves-

Leal 

 X 
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 S Estanislao 

Mboro 

 X 

 S Soma Amin X  

 S  Hugh Sindi X  

 MP Abdisalam 

Hussein 

  

 V Anki 

Erdmann 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

 M Basit 

Choudhury 

 X 

 M Kahin 

Ahmed 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

 M Jean-Robert 

Nino 

 X 

 FP Amela de la 

Cruz 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

§§ 3, 6, 9, 10, 

11, 12 

 C Tommy 

Deogan 

  

     

 

 

    

Tjänstemän     

Tf Stadsdelsdirektör   Verner 

Stadthagen 

X  

Nämndsekreterare  Tove 

Nilsson 

X  

VO-chef  Kerstin 

Alnervik 

  

Tf VO-chef  Cecilia 

Correa 

§§ 3, 6, 

9, 10, 

19, 20, 

21, 22 

 

VO-chef  Ulrika 

Axelsson 

§§ 9, 13, 

19, 20, 

21, 22 

 

VO-chef  Susanne 

Tengberg 

§§ 11, 

19, 20, 

21, 22 

 

VO-chef  Gunilla 

Davidsson 

§§ 19, 

20, 21, 

22 
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Avdelningschef  Gunnar 

Hörnfeldt 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

Ekonomichef  Alex Baena   

Enhetschef  Ingrid 

Persson 

  

Demokratisamordnare  Love 

Hägerstrand 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

     

Sekreterare  Monica 

Holst 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

     

Personalföreträdare     

Kommunal  Riitta Eddib §§ 19, 

20, 21, 

22 

 

Vision  Olof 

Lindgren 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

Saco  David 

Hellberg 

§§ 19, 

20, 21, 

22 

 

Lärarförbundet  Anders 

Bengtsson 
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Sammanträdesprotokoll 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde den 27 augusti 2015 

 

Bilaga 2 

 

Promemoria till § 9 

 

Företräde i enskilt ärende – publiceras ej.  


